
Skatteudvalget

Til: Skatteministeren

Dato: 9. april 2025

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SAU alm. del

Spørgsmål 308
I Ritzau-nyheden ”4 ud af 5 nybilkøbere vælger elektrisk til privaten” fra den 16. marts 
2025 kunne Autobranchen berette, at 4 ud af 5 nye biler solgt til private i årets første 
måneder var en elbil. Vil ministeren fremsende beregninger om det forventede antal rene 
elbiler, der er på vejene i 2030 under antagelse af, at andelen af elbiler i det samlede 
bilsalg holdes konstant på niveau med de første måneder af 2025 og sammenholde tallet 
med forventningen til udviklingen på tidspunktet for indgåelse af aftalen ”Grøn omstilling 
af vejtransporten” fra den 4. december 2020? Vil ministeren fremsende beregninger, der 
redegør for, hvor stort et provenutab der ville være tale om som følge af det højere 
salg af elbiler? Provenutabet bedes opgjort årligt frem mod 2030 og separat for alle 
afgiftselementer (registreringsafgift, grøn ejerafgift, CO2- og energiafgifter m.v.).

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Samira Nawa (RV).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Samira.Nawa@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Per Husted
formand
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